

ISSN 2096-0220
CN 35-1330/S

茶 叶 学 报

ACTA TEA SINICA

福建省农业科学院茶叶研究所主办
Sponsored by Tea Research Institute, Fujian Academy of Agricultural Sciences

2020
第61卷 第2期
Vol.61 No.2

茶叶学报

2020 年 6 月

第 61 卷 第 2 期

(总第 247 期)

目 次

茶树新品系‘春萱’选育研究·····	林郑和, 单睿阳, 陈常颂, 钟秋生, 游小妹, 陈志辉, 阮其春 (39)
全二维气相色谱—飞行时间质谱鉴定春闰乌龙茶香气成分 ·····	钟秋生, 朱 茵, 林郑和, 单睿阳, 陈志辉, 游小妹, 陈常颂 (45)
田间条件下茶园土壤—茶树—茶汤中铅含量及健康风险评价 ·····	陈玉真, 单睿阳, 王 峰, 陈常颂, 尤志明, 臧春荣, 余文权 (66)
施用茶栽食用菌菌渣对茶叶产量及生化成分的影响·····	朱留刚, 孙 君, 张文锦, 余海燕, 余孔朝 (74)
茶园不同灌溉方式的综合效果分析·····	陈妍曦, 孙彬妹, 刘少群, 林晓强, 肖 熙, 郑 鹏 (79)
茶叶手工皂的工艺研究·····	翁 睿, 周 雨, 许燕云, 徐企尔, 陈 杰, 蒋坤鹏, 李家俊, 林 敏 (84)
一株茶籽象甲寄生真菌的分子鉴定 ·····	王定锋, 李良德, 李慧玲, 张 辉, 王庆森, 曾明森, 吴光远 (90)
“美人茶”研究进展 ·····	马园园, 廖 敏, 庄明珠, 金 珊 (95)

ACTA TEA SINICA

Vol. 61 No. 2

June 2020

CONTENTS

Study on Breeding of a New Tea Variety Chunxuan (*Camellia sinensis*)
..... LIN Zheng-he, *et al.* (39)

Aromatics in Chungui Oolong Tea Analyzed by Comprehensive 2D Gas Chromatography
Coupled with Time-of-Flight Mass Spectrometry ZHONG Qiu-sheng, *et al.* (45)

Lead Concentrations and Risk Assessment of Plantation Soil, Tea Plants, and Brewed Tea
..... CHEN Yu-zhen, *et al.* (66)

Effects of Edible Fungus Residues Cultivated with Tea Branches and Leaves on Tea Yield
and Biochemical Components ZHU Liu-gang, *et al.* (74)

A Comprehensive Analysis on Irrigation for Tea Plantation CHEN Yan-xi, *et al.* (79)

Preparation of Handmade Soap Scented with Alcohol Extract of Wuyi Rock Tea Discards
..... WENG Rui, *et al.* (84)

Molecular Identification a Pathogenic Fungus Isolated from the Cadaver of
Curculio chinensis WANG Ding-feng, *et al.* (90)

Research Progress on the Beauty Teas MA Yuan-yuan, *et al.* (95)